

2021 International Exchange Program of Shanghai University

2021 上海大学国际交换生项目招生简章

上海大学

上海大学始建于1922年，是上海市属、国家“211工程”重点建设的综合性大学，上海市人民政府与国家教育部共建高校，上海市首批高水平地方高校建设试点，教育部一流学科建设高校。

2020-2021年QS排名位列中国大陆高校第16位。

上海大学学科门类齐全，涵盖哲学、经济学、法学、文学、历史学、理学、工学、管理学、艺术学等学科门类。

学校现有超过4万名学生。其中在校国际学生4532名(2019)，来自全球150多个国家。不同语言、不同肤色的学生，在这里愉快地学习。

上海大学与全球70余所大学签订了校际交换协议，被提名的学生可以参加交换项目。

About Shanghai University

Shanghai University (SHU) is a member university of Project 211, co-sponsored by the Ministry of Education and Shanghai Municipality and is a research-intensive and comprehensive university. Shanghai University has 26 colleges and 2 independent departments, covering a wide range of disciplines: natural science, engineering, literature, history, philosophy, economics, law, management, art, etc.

In 2020-2021, QS ranked 16th among universities in mainland China.

There are more than 40000 full-time students in Shanghai University, including 20448 undergraduates, 16954 postgraduates and 4532 international students(2019) from more than 150 countries.

SHU has university bilateral relationship with more than 70 universities all over the world. Nominated exchange students from these partner universities can attend our Exchange program each year.

合作院校列表 List of Partner Universities

在申请上海大学交换项目之前，请确认您所在的大学是否与上海大学有交换协议，您可以在下表中查找：

Before applying for an exchange student at Shanghai University, please check whether your home university has bilateral relationship with Shanghai University listed as below:

No.	Continent	Country	University
1	North America	US	California State University Chico
2	North America	US	University of California of San Diego
3	North America	US	Northern State University
4	North America	US	University of Mississippi
5	North America	US	Rutgers University
6	North America	US	Truman State University
7	North America	US	University of Minnesota Maurice Campus
8	North America	US	The University of Texas Rio Grande Valley
9	North America	Mexico	Tecnológico de Monterrey
10	North America	Mexico	Universidad Nacional Autonoma de México
11	North America	Canada	University of Toronto
12	Oceania	Australia	Swinburne University of Technology
13	Oceania	Australia	University of Technology
14	Oceania	Australia	University of Wollongong
15	South America (Latin America)	Brazil	State University of Campinas
16	South America	Argentina	National University of the Northwest of the Province of Buenos Aires
17	Europe	Poland	Poznan University of Technology
18	Europe	Turkey	KOC University, Turkey
19	Europe	France	Claude Bernard Leon First University,
20	Europe	Turkey	Turkey - Bayard Galal University
21	Europe	Turkey	Bogazici University
22	Europe	Turkey	Sabancı University
23	Europe	France	Ecole de Management de Normandie
24	Europe	France	University de Lille 1
25	Europe	France	Université Jean Moulin Lyon 3
26	Europe	France	Claude Bernard Leon First University,France
27	Europe	UK	King's College London
28	Europe	UK	University of Sussex
29	Europe	Italy	University of Italy, Modena, Emilia University
30	Europe	Italy	Istituto Universitario Orientale di NAPOLI, Italy
31	Europe	Italy	University of Trento
32	Europe	Italy	University of Rome Tor Vergata
33	Europe	Italy	University of Salerno
34	Europe	Portugal	University of Minho
35	Europe	Estonia	University of Tartu

36	Europe	Finland	Lappeenranta University of Technology
37	Europe	Finland	University of Oulu
38	Europe	Netherlands	The Hague University of Applied Sciences
39	Europe	Austria	Fachhochschule Kufstein Tirol Bildungs GmbH UNIVERSITY OF APPLIED SCIENCES
40	Europe	Ireland	Maynooth University
41	Europe	Ireland	University College Cork
42	Europe	Sweden	Jonkoping University
43	Europe	Sweden	University West Sweden
44	Europe	Sweden	University of Skovde
45	Europe	Germany	Baden-Wuerttemberg Cooperative State University Karlsruhe
46	Europe	Germany	Karlsruhe University of Applied Sciences
47	Europe	Germany	University of Kassel
48	Europe	Germany	Hochschule für Technik und Wirtschaft Dresden
49	Europe	Germany	Kunstakademie Muenster
50	Europe	Germany	Carl von Ossietzky Universität Oldenburg
51	Europe	Russia	Irkutsk National Research Technical University
52	Europe	Russia	National Research University Higher School of Economics
53	Europe	Spain	ESIC Business and Marketing School
54	Asia	Japan	Soka University
55	Asia	Japan	Hiroshima City University, Japan
56	Asia	Japan	Taisho University
57	Asia	Japan	Kagawa University
58	Asia	Japan	Tohoku University
59	Asia	Japan	University of Toyama
60	Asia	Japan	Osaka City University
61	Asia	Japan	Sophia University
62	Asia	Japan	Kanda University of International Studies
63	Asia	Japan	Waseda University
64	Asia	Japan	Musashino University
65	Asia	Japan	Senshu University
66	Asia	Japan	Toyo University
67	Asia	Japan	Kwansei Gakuin University
68	Asia	Japan	Kindai University
69	Asia	S.Korea	Ajou University
70	Asia	S.Korea	The University of Seoul
71	Asia	S.Korea	Chung-ang University
72	Asia	S.Korea	Konkuk University
73	Asia	S.Korea	Korea Maritime and Ocean University
74	Asia	S.Korea	Jeonju university
75	Asia	S.Korea	Ewha Womans University
76	Asia	India	VIT (Vellore Institute of Technology)
77	Asia	Kazakhstan	Suleyman Demirel University

78	Asia	Armenia	Yerevan State University
79	Asia	Israel	University of Haifa
80	Europe	Belgium	Ghent University

*此列表每年都会更新。如果您的大学已经与我们签署了协议但不在列表中，请与我们联系。*This list will be updated every year. If your university has signed agreement with us but is not on the list, please contact us.*

课程模块 Academic Modules

上海大学为交换生提供四个课程模块，分别是：汉语强化课程模块、英语授课的商务相关课程模块、英语授课的中国研究课程模块、中文授课的本科课程模块。被提名的学生需要确保所选择的课程和学分等被您的大学接受。请注意，只能选择一个模块以避免时间表冲突。

SHU now provide four modules for incoming exchange students---Module of Chinese Language, Module of Major Courses Taught in English (Business related), Module of Credit Courses Taught in English (China Studies), and Module of Major Courses Taught in Chinese for bachelor students. The nominated students need to make sure that the modules you choose are accepted by your home University. Note that only one module can be taken to avoid the conflicted timetable.

➤ **第一模块—汉语强化课程模块/Module 1— Module of Chinese Language** **提供线上课程 Online Courses Are Available**

选择此模块的学生将和其他国际学生一起参加汉语强化课程。课程内容包括HSK考试训练、中国书法、中国歌曲和中国概况等，课程目标是提高学生的汉语听力、口语、阅读和写作以及了解与中国相关的知识。课程共分为五个等级，从A级（初学者）到E级（最高级），在开学时会进行分班考试，学生可以从零基础开始学习。

The incoming students will join in the Intensive Chinese Program with other international students to enhance Chinese skills in listening, speaking, reading, and writing, as well as China-related knowledge through lectures for HSK examination, Chinese calligraphy, Chinese songs and overview of China. Five levels are available which can start from Level A (beginner) to advanced level E.

➤ **第二模块—英文授课的商务相关课程模块** **Module 2—Module of Major Courses Taught in English (Business related)** **无线上课程 No Online Courses**

选择此模块的学生将在上海大学悉尼工商学院接受用英语授课的商业相关课程。您可以访问上海大学悉尼工商学院的官方网站 (<http://www.silc.shu.edu.cn>) 获取更多信息。

The incoming students will take the courses taught in English in academic schools. Till now, only courses related to business are available. All courses are taken at SILC Business School (<http://www.silc.shu.edu.cn>), which is located at Jiading Campus, Shanghai University.

➤ **第三模块—英文授课的中国研究课程模块** **Module 3—Module of Credit Courses Taught in English (China Studies)**

提供线上课程 Online Courses Are Available

该课程由上海大学经济学院、管理学院、外语学院、计算机工程与科学学院和国际教育学院提供。它涵盖了中国的经济、社会、法律、文化、政治、管理、金融、科学和技术方面。课程包括面向国际学生的汉语学习以及面向所有学生的中国文化和跨文化学习。

The program is offered by the Faculty of School of Economics, School of Management, School of Foreign Languages, School of Computer Engineering and Science and College of International Education at Shanghai University. It covers the economic, social, legal, cultural, political, management, financial, scientific and technological aspects of China. The curriculum includes Chinese language study for international students and Chinese culture and cross-cultural study for all students.

➤ 第四模块—中文授课的本科课程模块

Module 4—Module of Major Courses Taught in Chinese for bachelor students

无线上课程 No Online Courses

该模块允许学生作为旁听生，参加为中国学生开放的任何本科课程，这意味着您可能会获得成绩单，但没有学分。选择此模块要求学生通过HSK 5考试。您将在来上海大学报到后获得课程信息。

This module allows the students to take any undergraduate courses as guest students, which are opened to Chinese students, it means you may get a transcript, but no credits. It is required that students have passed the HSK 5. All courses information is available after registration.

模块 Modules	学习期限 (报到时间) Duration(Registration date)	校区 Campus	语言要求 Language proficiency requirement	学分/Credit
第一模块 Module 1 春季学期提供线上课程 Only online courses in the 2021 spring semester	<ul style="list-style-type: none">● 2021 春: 2021-03-02 至 2021-07-04● 2021 秋: 2021-09-07 至 2022-01-08 (每学期 18 周)● 2021 Spring: 2021-03-02 to 2021-07-04● 2021 Fall: 2021-09-07 to 2022-01-08 (18 weeks for each semester)	延长校区 Yanchang	无 N/A	20 credits
第二模块 Module 2 无线上课程 No Online Courses	<ul style="list-style-type: none">● 2021 春: 2021-03-29 至 2021-06-20● 2021 秋: 2021-09-06 至 2021-11-28● 2021 冬: 2021-11-29 至 2022-03-28 (冬季学期包含春节假期 5 周)	嘉定校区 Jiading	雅思 6.0 或托福 IBT 80 或以上 下列类型的申请人可以免除托福或雅思成绩: ● 以英语为母语的人; ● 以前的学位完全用英语授课。	1 个中国学分是指 7.5 个小时的面对面教学课程。 (7.5 class hours, 1 Chinese credit)

	<p>(每学期 12 周)</p> <ul style="list-style-type: none"> ● 2021 Spring: 2021-03-29 to 2021-06-20 ● 2021 Fall: 2021-09-06 to 2021-11-28 ● 2021 Winter: 2021-11-29 to 2022-03-28 <p>(Winter semester includes 5 weeks of Spring Festival holiday) (12 weeks for each semester)</p>		<p>IELTS 6.0 or TOEFL IBT 80 or above</p> <p><i>The following types of applicants are exempt from taking the TOEFL or IELTS:</i></p> <ul style="list-style-type: none"> ● Native speakers of English; ● The previous degree is fully taught in English. 	
<p>第三模块 Module 3</p> <p>春季学期提供线上课程 Only online courses in the 2021 spring semester</p>	<ul style="list-style-type: none"> ● 2021 春: 2021-03-11 至 2021-06-11 ● 2021 秋: 2020-09-13 至 2020-12-12 (每学期 13 周) ● 2021 Spring: 2021-03-11 to 2021-06-11 ● 2021 fall: 2020-09-13 to 2020-12-12 (13 weeks for each semester) 	<p>延长校区 Yanchang</p>	<p>IELTS 6.0 or TOEFL IBT 80 or above</p> <p>The following types of applicants are exempt from taking the TOEFL or IELTS:</p> <ul style="list-style-type: none"> ● Native speakers of English; ● The previous degree is fully taught in English. 	<p>1 个中国学分大致等同于 1.25 个欧洲学分</p> <p>1 Chinese credit ≈ 1.25 ECTS credit</p>
<p>第四模块 Module 4</p>	<ul style="list-style-type: none"> ● 2021 春: 2021-03-29 至 2021-06-20 ● 2021 秋: 2021-09-06 至 2021-11-28 ● 2021 冬: 2021-11-29 至 2022-03-28 (冬季学期包含春节假期 5 周) <p>(每学期 12 周)</p> <ul style="list-style-type: none"> ● 2021 Spring: 2021-03-29 to 2021-06-20 ● 2021 Fall: 2021-09-06 to 2021-11-28 ● 2021 Winter: 2021-11-29 to 2022-03-28 <p>(Winter semester includes 5 weeks of Spring Festival holiday) (12 weeks for each semester)</p>	<p>宝山校区 Baoshan</p>	<p>HSK5 级及以上 HSK 5 or above</p>	<p>无 N/A</p>

校区地址:

宝山校区 (本部): 上海市宝山区上大路 99 号, 200444

延长校区: 上海市静安区延长路 149 号, 200072

嘉定校区: 上海市嘉定区城中路 20 号, 201800

Location:

Baoshan Campus (Main): No.99 Shangda Road, Baoshan District, Shanghai, 200444

Yanchang Campus: No.149 Yanchang Road, Jing'an District, Shanghai, 200072

Jiading Campus: No.20 Chengzhong Road, Jiading District, Shanghai, 201800

1. 申请条件

- ✓ 与上海大学签署交换协议的大学的注册在籍学生；
- ✓ 非中国公民，身体健康。

Eligibility

- ✓ Registered students at the university which has signed university bilateral relationship with Shanghai University;
- ✓ Non-Chinese healthy citizen.

2. 申请时间

- 2021年春季学期的**提名**截止日期：2020年11月30日
- 2021年春季学期的**申请**截止日期：2020年12月31日
- 2021年秋季学期的**提名**截止日期：2021年6月30日
- 2021年秋季学期的**申请**截止日期：2021年7月31日

注意：对于某些模块，由于课程设置原因，不能只申请冬季学期。

Date of Application

Nomination deadline of 2021 Spring semester: 2020-11-30

Application deadline of 2021 Spring semester: 2020-12-31

Nomination deadline of 2021 Fall semester: 2021-06-30

Application deadline of 2021 Fall semester: 2021-07-31

Note: For some modules, it is not possible to apply only for the winter semester due to the course setting.

3. 申请流程

第一步：向所在大学相关部门提出申请

第二步：相关部门负责人用电子邮件发送提名信给我们：apply4@oa.shu.edu.cn

第三步：被提名的学生完成在线申请：<https://apply.applyforshu.com/>

第四步：学生将在7个工作日内通过电子邮件收到电子版录取通知书

第五步：学生将在28个工作日内收到正式的纸质录取文件（国家地区不同邮寄时间可能不同）

第六步：学生向当地中国使领馆申请学生签证

第七步：学生完成在线申请宿舍、购买机票和其他准备

Application Process

1. Apply to your home University's Study Abroad Office
2. Send nomination letter to us: apply4@oa.shu.edu.cn
3. Finish online application: <http://apply.applyforshu.com/>
4. Receive online admission notice within 7 working days

5. Receive formal paper documents within 28 working days (can be different by mailing time)
6. Apply for a student visa to local Chinese embassy or consulate
7. Apply for dormitory online, buy air tickets and other preparations

4. 申请材料

- 证件照
- 护照复印件
- 学习计划（英文或中文）
- 语言能力证明
- 初始课程选择表（仅适用于以英语授课的中国研究课程模块）
- 其他材料（成绩单、经济担保证明等）

Application Documents

- ID photo
- Passport copy
- Study Plan (written in English or Chinese)
- Language Proficiency Certificate
- Initial course selection form (only for Module of Credit Courses Taught in English (China Studies))
- Other required documents (transcript, financial guarantee letter ,etc)

5. 校内宿舍申请

宿舍在线申请系统现已开放，申请人可以在申请期间内登录网站并申请校内宿舍。申请结果将在报到日期前一个月通过电子邮件发送。宿舍类型有单人间和双人间，单人间每天140元，双人间每天70元，校区不同宿舍类型和费用可能有所不同，您也可以选择住在校园外。更多信息请参考《上海大学2020春季学期校内国际学生公寓在线申请须知》

On-campus Dormitory Application

Now the online application system is open, applicants can log in and apply for on-campus dormitory during the application period. The result will come out one month before registration date. Basically there are single and double rooms, which cost 140 CNY per day and 70 CNY per day. Please refer to our website for more information. You can also choose to live out of campus. For more information you can refer to the *Notice on Online Application of On-campus dormitory for 2020 Spring Semester New International Students.*

https://mp.weixin.qq.com/s/voRRZjxWWOmkeh_9eyDxTQ

6. 关于保险

在上海大学学习的国际学生均需购买保险。

1. 对于在中国学习少于六个月的国际学生，学生可以在来中国之前购买本国保险。在本国已购买国际保险的学生，请在注册时提供保险凭证。
2. 学习超过6个月（含6个月）的国际学生**必须**在中国购买保险产品。有关保险产品的信息，请参阅保险网站（www.lxbx.net）。保险费用如下：

Insurance

International students studying at Shanghai University should participate in insurance.

1. For international students study less than 6 months in China, students can purchase insurance products before they come to China. Students who have participated in international insurance in their home country are requested to provide a copy of the certificate at the time of registration.
2. International students study for more than 6 months (inclusive) **must** purchase insurance products in China. For insurance product information, please refer to the “Study Insurance Network” (www.lxbx.net). The rates are as below:

一学期（6个月以内） One semester(less than six months)	两学期/一年 One year
400元/CNY 400	800元/CNY 800

联系我们

刘田媛儿（女士）
国际学生招生办公室
国际教育学院
上海大学
上海市宝山区上大路99号
邮政编码：200444
电话：+ 86-21-6613-6615
邮箱：apply4@oa.shu.edu.cn

Contact us

Tina Liu (Ms.)
Office of International Student Admissions
College of International Education
Shanghai University
No.99 Shangda Road, Baoshan District,
Shanghai
Post code: 200444
Phone: +86-21-6613-6615
E-mail:apply4@oa.shu.edu.cn